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Stuttgart 01.10.23 

Αξιότιμε Υφυπουργέ Εξωτερικών και αρμόδιο για τους Έλληνες του εξωτερικού, κ. Γιώργο 

Κώτσηρα, 

με την ψήφο του ελληνικού λαού γίνατε μέλος του ελληνικού Κοινοβουλίου και ο 

Πρωθυπουργός σας ανέθεσε την ευθύνη για τις υποθέσεις των Ελλήνων του εξωτερικού. 

Ελπίζω ότι μετά από τρεις "λάθος" αποφάσεις, ο Πρωθυπουργός στάθηκε τυχερός αυτή τη 

φορά. Έχουν περάσει 100 ημέρες από τότε που αναλάβατε τη θέση του υφυπουργού. Στην 

πολιτική συνηθίζεται να γίνεται απολογισμός των "επιτευγμάτων" μετά από 100 ημέρες.  Και 

περιμένω να ακούσω τη θέση σας για το Συμβούλιο Απόδημου Ελληνισμού (ΣΑΕ). Από το 

1995, έτος ίδρυσης του ΣΑΕ, είμαι μέλος και υποστηρικτής αυτού του πολύ σημαντικού 

οργάνου για τον απόδημο ελληνισμό και δεν ξέρω πόσες φορές έχω ευχαριστήσει τον 

αρχιτέκτονα του ΣΑΕ, τον προκάτοχό σας Γρηγόρη Νιώτη.  

Σχετικά με τον εαυτό μου. Δεν χρειάζεται να συστηθώ. Τα στελέχη του Υφυπουργείου σας με 

γνωρίζουν και θα σας έχουν ήδη ενημερώσει. Γνωρίζετε λοιπόν ότι είμαι αριστερός.  Ναι. Ήμουν 

πολύ τυχερός στη ζωή μου.  Έχω αποφοιτήσει από διάφορες πολιτικές σχολές.  Πρώτα αυτή 

της Νεολαίας Λαμπράκη, μετά αυτή της Νεολαίας ΚΚΕ και τέλος αυτή του ΚΚΕ Το πρώτο βιβλίο 

που μου έδωσε ο Μίκης Θεοδωράκης ως δώρο καλωσορίσματος στη Νεολαία Λαμπράκη ήταν 

"Ο ΕΛΛΗΝΙΣΜΟΣ και ο ιστορικός του ρόλος". του μελετητή Α. Β. Ράνοβιτς.  Αργότερα μελέτησα 

και τον φιλόσοφο Καρλ Μαρξ. Πέρα από το οικονομικό-κοινωνικό μοντέλο και το Κεφάλαιο, ο 

Καρλ Μαρξ θεωρούσε την ΙΣΤΟΡΙΑ ως την ίδια την επιστήμη. Επιβεβαίωσε δηλαδή αυτό που 

λέει ο σοφός λαός: όσοι δεν γνωρίζουν το παρελθόν δεν μπορούν να διαμορφώσουν το μέλλον. 

Σε μια ποντιακή εκδήλωση στη Στουτγάρδη άκουσα για πρώτη φορά την ιστορία και τα δεινά 

των Ελλήνων του Πόντου. Και ήμουν απόφοιτος λυκείου(!). Αργότερα, όταν σπούδασα γενετική 

και μετά την ανακάλυψη της ανάλυσης του DNA (2003), ασχολήθηκα με την αρχαιογενετική και 

τότε συνειδητοποίησα πόσο δίκιο είχε ο Καρλ Μαρξ όταν ανέβασε τη μάθηση της ιστορίας στο 

υψηλότερο επίπεδο όλων των άλλων επιστημών. Στην κορυφή.  

Αγαπητέ κ. Υπουργέ, 

υπάρχουν περίπου 500.000 άνθρωποι στη Γερμανία με ελληνικές ρίζες. Περίπου 5 έως 7 

εκατομμύρια σε όλο τον κόσμο, εκτός Ελλάδας. Όλοι τους είναι πολύ καλά ενσωματωμένοι στις 

κοινωνίες όπου ζουν.  Και η συντριπτική πλειοψηφία έχει ήδη αφομοιωθεί. Η γραμμή μεταξύ 

καλής ενσωμάτωσης και πλήρους αφομοίωσης είναι πολύ ρευστή.  Αυτό που πρέπει να 

προσέξουμε ως ελληνικό κράτος και ως Έλληνες πολίτες που γνωρίζουμε τις αξίες του 

ελληνικού πολιτισμού είναι να βοηθήσουμε τα παιδιά της δικής μας και των μελλοντικών γενεών 

ώστε, είτε ενσωματωμένα είτε αφομοιωμένα, να παραμείνουν συνδεδεμένα με τον ελληνικό 

πολιτισμό και να συνεχίσουν να είναι υποστηρικτές της δημοκρατίας όπου κι αν βρίσκονται. Και 

ευτυχώς, το ελληνικό κράτος έχει ήδη προβλέψει κάτι γι' αυτό. Έχει δημιουργήσει το άρθρο 

108.  Σύμφωνα με το ελληνικό σύνταγμα, το Συμβούλιο Απόδημου Ελληνισμού (ΣΑΕ) 



εκπροσωπεί τον όπου γης Ελληνισμό. Αλλά δυστυχώς. Το ελληνικό κράτος έχει ουσιαστικά 

καταργήσει αυτό το άρθρο 108. Και οι τρεις προκάτοχοί σας προσπάθησαν να αντικαταστήσουν 

το ΣΑΕ με ένα άλλο όργανο. Την ΟΜΟΓΕΝΕΙΑ. Ένα όργανο που δεν κατοχυρώνεται στο 

Σύνταγμα και άρα έχει λιγότερη σημασία, αν έχει καθόλου.  

Τη στιγμή που σας γράφω αυτές τις γραμμές, η γερμανική OMOGENIA, με την υποστήριξη του 

Υπουργείου σας, ετοιμάζεται να οργανώσει και να πραγματοποιήσει μια μεγάλη εκδήλωση στη 

Στουτγάρδη. Την ΠΑΡΕΛΑΣΗ.  Ο στόχος είναι ξεκάθαρος για μένα. Το ελληνικό κράτος θέλει να 

αποδείξει: Μπορούμε να τα καταφέρουμε και χωρίς το ΣΑΕ.  

Αγαπητέ κ. Υπουργέ, 

στις 31 Ιανουαρίου 1994, σε μια εκδήλωση που διοργάνωσε το Ελληνικό Προξενείο, ο τότε 

Γενικός Γραμματέας Απόδημου Ελληνισμού κ. Νίκος Δημάδης μου ανέθεσε την ίδρυση ενός 

επιστημονικού σωματείου. Μετά από μια "ψήφο δια βοής" από τους παρευρισκόμενους.  Τον 

ερχόμενο Ιανουάριο θα γιορτάσουμε την 30ή επέτειο και σκεφτόμαστε να οργανώσουμε ένα 

MEETING.  Θα χαιρόμασταν πολύ αν θα παρευρεθείτε σε αυτή τη ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ. Θα 

καθορίσουμε την ημερομηνία ανάλογα με τις δικές σας υποχρεώσεις. Θα προσπαθήσουμε να 

συμπεριλάβουμε επιστήμονες και διανοούμενους, Έλληνες και φιλέλληνες, και από τα 16 

γερμανικά κρατίδια. Σας στέλνω ένα προσχέδιο με τον ακόλουθο σύνδεσμο. Επίσης ένα 

σύνδεσμο που έστειλα στο Υπουργείο Εξωτερικών πριν από τρία χρόνια.  

Και ένα τελευταίο. Υπολογίζω ότι έχω στείλει περισσότερα από δέκα μηνύματα ηλεκτρονικού 

ταχυδρομείου στο Υπουργείο Εξωτερικών τα τελευταία τέσσερα χρόνια. Όλα με το ίδιο περίπου 

περιεχόμενο. Όλα υπέρ του ΣΑΕ. Καμία απάντηση. Ούτε καν από τον συμπατριώτη μου τον 

Αρκάδα Κώστα Βλάση, τον οποίο μάλιστα είχα καλέσει για "βραστή γίδα" στο χωριό μου.   

Θα ήμουν ευτυχής να φάω μαζί σας Maultaschen στη Στουτγάρδη. 

Με εκτίμηση 

Κώστας Καρράς, Από τον Άγιο Πέτρο Κυνουρίας 

 

Χρήσιμα Λιγκ για την προετοιμασία της ΗΜΕΡΙΔΑΣ 

https://zplan-online.de/.cm4all/uproc.php/0/OEK-HMERIDA-IDEA_1.pdf?cdp=a&_=18ac6eebba8 

https://www.zplan-online.eu/mediapool/132/1329257/data/EEE.BB-KOINOTHTA-SAE108-BOYLH.pdf 
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Stuttgart 01.10.23 

Sehr geehrter stellvertretender Außenminister und Verantwortlicher für die im Ausland lebenden 

Griechen, Herr George Kotsiras, 

durch das Votum des griechischen Volkes sind Sie Mitglied des griechischen Parlaments 

geworden und der Ministerpräsident hat Ihnen die Verantwortung für die Belange der 

Auslandsgriechen anvertraut. Ich hoffe, dass der Ministerpräsident nach drei "falschen" 

Entscheidungen dieses Mal Glück hatte. Es sind 100 Tage vergangen, seit Sie das Amt des 

stellvertretenden Ministers übernommen haben. In der Politik ist es üblich, nach 100 Tagen eine 

Bilanz des "Erreichten" zu ziehen.  Und ich warte darauf, Ihre Position zum Rat der 

Auslandsgriechen (SAE) zu erfahren. Seit 1995, dem Gründungsjahr des SAE, bin ich Mitglied 

und Unterstützer dieses für die Auslandsgriechen sehr wichtigen Gremiums, und ich weiß nicht, 

wie oft ich dem Architekten des SAE, Ihrem Vorgänger Gregory Niotis, gedankt habe.  

Zur meinen Person. Ich brauche mich nicht vorzustellen. Die Beamten Ihres stellvertretenden 

Ministeriums kennen mich und werden Sie bereits informiert haben. Sie wissen also, dass ich 

ein Linker bin.  Ja. Ich habe in meinem Leben viel Glück gehabt.  Ich habe mehrere politische 

Schulen absolviert.  Zuerst die von Lambrakis Jugend, dann die von KKE Jugend und 

schließlich die von der KKE.Das erste Buch, das mir Mikis Theodorakis zur Begrüßung bei den 

Lambrakis Jugend schenkte, war "Der HELLENISMUS und seine historische Rolle". von dem 

Wissenschaftler A. B. Ranovich.  Später habe ich mich auch mit dem Philosophen Karl Marx 

beschäftigt. Über das ökonomisch-soziale Modell und das Kapital hinaus betrachtete Karl Marx 

die GESCHICHTE als die Wissenschaft an sich. Das heißt, er bestätigte, was das weise Volk 

sagt: Wer die Vergangenheit nicht kennt, kann die Zukunft nicht gestalten. Bei einer pontischen 

Veranstaltung in Stuttgart hörte ich zum ersten Mal die Geschichte und das Leiden der 

Griechen von Pontos. Und ich war ein Abiturient(!). Als ich dann später Genetik studierte und 

nach der Entdeckung der DNA-Analyse (2003) mich mit der Archäogenetik befasste, wurde mir 

klar, wie recht Karl Marx hatte, als er das Erlernen der Geschichte auf die höchste Stufe aller 

anderen Wissenschaften hob. Zuoberst. 

Lieber Herr Minister, 

in Deutschland leben etwa 500.000 Menschen mit griechischen Wurzeln. Etwa 5 bis 7 Millionen 

in der ganzen Welt, außerhalb Griechenlands. Sie alle sind sehr gut in die dortigen 

Gesellschaften integriert, in denen sie leben.  Und die große Mehrheit hat sich bereits 

assimiliert. Die Grenze zwischen einer guten Integration und einer totalen Assimilierung ist sehr 

fließend.  Worauf wir als griechischer Staat und als griechische Bürger, die die Werte der 

griechischen Kultur kennen, achten müssen, ist, den Kindern unserer eigenen und künftiger 

Generationen zu helfen, damit sie, ob integriert oder assimiliert, mit der griechischen Kultur 

verbunden bleiben und weiterhin Anhänger der Demokratie sind, wo immer sie sind. Und 

glücklicherweise hat der griechische Staat bereits etwas dafür vorgesehen. Er hat den Artikel 

108 geschaffen.  Gemäß der griechischen Verfassung vertritt der Rat der Auslandsgriechen 

(SAE) den Hellenismus überall. Aber leider. Diesen Artikel 108 hat der griechische Staat 

eigentlich abgeschafft. Alle drei Ihrer Vorgänger haben sich bemüht, den SAE durch ein 

anderes Gremium zu ersetzen. Die OMOGENIA. Ein nicht in der Verfassung verankertes Organ 

und damit weniger oder sogar überhaupt nicht relevant.  



In dem Moment, in dem ich Ihnen diese Zeilen schreibe, bereitet sich die deutsche OMOGENIA 

mit Unterstützung Ihres Staatsministeriums auf die Organisation und Durchführung einer 

Großveranstaltung in Stuttgart vor. Die PARADE.  Das Ziel ist für mich klar. Der griechische 

Staat will beweisen: Wir können auf die SAE verzichten.  

Lieber Herr Minister, 

am 31. Januar 1994 hat mich der damalige Generalsekretär von Auslandsgriechen, Herr Nikos 

Dimadis, bei einer Veranstaltung des griechischen Konsulats mit der Gründung einer 

wissenschaftlichen Vereinigung betraut. Nach einer "Akklamationsabstimmung" der 

Anwesenden.  Im kommenden Januar werden wir unser 30-jähriges Bestehen feiern und wir 

denken daran, ein MEETING zu organisieren.  Wir würden uns freuen, wenn Sie an diesem 

MEETING teilnehmen würden. Wir werden das Datum in Abhängigkeit von Ihren eigenen 

Verpflichtungen festlegen. Wir werden versuchen, Wissenschaftler und Intellektuelle, Griechen 

und Philhellenen, aus allen 16 deutschen Bundesländern einzubeziehen. Ich sende Ihnen einen 

Entwurf mit dem folgenden Link. Außerdem einen Link, den ich vor drei Jahren an Ihr 

Außenministerium geschickt habe.  

Und ein letztes. Ich schätze, dass ich in den letzten vier Jahren mehr als zehn E-Mails an das 

Außenministerium geschickt habe. Alle mit ungefähr demselben Inhalt. Alle pro SAE. Keine 

Antwort. Nicht einmal von meinem Landsmann den Arkadier Kostas Vlasis, den ich sogar zu 

einem "Ziegeneintopf" in mein Dorf eingeladen hatte.  Ich würde mich freuen, mit Ihnen in 

Stuttgart Maultaschen zu essen. 

Mit freundlichen Grüßen 

Kostas Karras, Aus Agios Petros  Kynourias 

 


